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杭州市西溪医院（杭州市第六人民医院、浙江中医药大学附属杭州西溪医

院）创建于1937年，是一家以诊治肝病、感染性疾病为特色的集医疗、教学、科

研、预防、保健为一体的市属三级甲等公立医院。2012年，医院从文晖路201号

整体搬迁至留下地区。医院先后被评为全国卫生系统先进集体，全国先进基层党

组织，全国模范职工之家，全国厂务公开民主管理示范单位，全国预防艾滋病、

梅毒和乙肝母婴传播工作优秀集体，浙江省模范集体，浙江省绿色医院，浙江省

平安医院，浙江省抗击新冠肺炎疫情先进集体，浙江省先进基层党组织，杭州市

文明单位，杭州市三八红旗集体，杭州市五一劳动奖状，战“疫”先进党组织

等。
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Founded in 1937, Hangzhou Xixi Hospital, also  known as Hangzhou Sixth

People's Hospital. It is a tertiary  municipal hospital that features the diagnosis and

treatment of liver diseases and  other  infectious diseases, and integrates medical

treatment, teaching, research, disease prevention and health care.

医院毗邻环境优美的西溪国家湿地公园，依山傍水，环境优美。 医院历史悠久，经过80余年的不断探索和积累，已经在临床诊疗和学科建设等方面有着深厚积淀和鲜

明的专科特色。目前，医院占地面积200亩，建筑面积近10万平方米，核定床位1100张（其中二期建设床位500张）。现有职工1000余人，卫技人员860余人，其中高级职称

以上人员180余人，博士、硕士170余人，博导、硕导20余人。医院拥有核磁共振、CT、DSA、DR、美国贝克曼自动生化流水线、贝克曼流式细胞仪、免疫发光分析仪、全自

动药品分包机、MAQUE手术室等医疗设备；

开设有肝病科、感染科、普外科、肝胆外科、骨科、泌尿外科、胸外科、妇产科、普内科、心血管内科、消化内科、神经内科、呼吸科、肿瘤科、肾内科、内分泌科、

皮肤性病科、儿科、口腔科、眼科、耳鼻咽喉科、国医馆（中医科）等40个门诊及24个病区；设有人工肝治疗中心、血透中心、微创诊疗中心、内镜中心等，已形成优势突

出、特色鲜明、协调发展的综合学科体系。

Adjacent to the Xixi National Wetland Park and with beautiful environment, the hospital has made remarkable achievements in terms of clinical diagnosis and treatment and discipline

construction, and grown into a specialized hospital. It covers an area of about 133,000 square meters with a building area of nearly 100,000 square meters, and offers a total of 1100 beds

(including 500 soon in service in the 2nd phase of construction). More than 1000 employees work in the hospital, and among the over 860 medical professionals are more than 180 with

intermediate or senior titles，about 170 owning master or doctorate degree, and over 20 being tutors of postgraduates or doctoral students. There are 40 outpatient clinical departments and

24 wards, including Hepatology, Infectious Diseases, General Surgery, Hepatobiliary Surgery, Orthopedics, Urology Surgery, Thoracic Surgery, Gynecology and Obstetrics, Internal

Medicine, Cardiovascular Medicine, Digestive Medicine, Neurology, Respiratory Medicine, Oncology, Nephrology, Endocrinology, Dermatology and Venereology, Pediatrics,

Stomatology, Ophthalmology, Otolaryngology, and Chinese Medicine, and so on. It  runs  medical centers such as Artificial Liver Treatment Center, Hemodialysis Center, Minimally
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Hospital strength
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Invasive Diagnosis and Treatment Center, and Endoscopy Center, etc., and has developed a comprehensive discipline system with distinctive characteristics, prominent advantages, and

coordinated development. 
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国家中医药管理局中医药防治传染病重点研究室、

中国脂肪肝规范化诊治中心、

国家临床医学研究中心核心成员单位、

国家药物临床试验（GCP）基地、

全国人工肝及血液净化技术示范中心、

浙江省感染性疾病区域专病中心、

浙江省数理医学学会感染性疾病专业委员会主委单位、

浙江省性病艾滋病防治协会艾滋病诊疗质控管理专业委员会、

浙江省性病艾滋病防治协会艾滋病暴露预防专业委员会、

浙江杭州肝病·感染专科联盟主委单位、

杭州市医学会肝病学分会主委单位、

杭州市公共卫生临床中心、

杭州市肝病研究所、

杭州市肝病诊疗中心、

杭州市中西医结合肝癌诊疗中心、

杭州市自身免疫性肝病诊疗中心、

杭州市中西医结合肝病专科联盟、

杭州市肝病药物研究所、

杭州市预防医学会艾滋病防治专业委员会主委单位

感染性疾病学和肝病学（中西医结合）为两大省级重点学科，肝病学（中西医结合）为市级医学

高峰学科，感染性疾病学为市级医学重点学科，临床检验学、医院药学、艾滋病诊疗学、超声诊断与

介入诊断学为院级重点学科，感染性疾病护理学、感染性产科学、消化内科学、心血管内科学、神经

内科学为院级重点扶植学科。自制制剂已成为医院肝病治疗的一大特色，累计研发产品达20余种，为

我国肝病防治事业作出了积极贡献。

官方公众号

医院特色与责任
Hospital characteristics and responsibilities
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医院具有丰富的临床教学经验，担负着浙江中医药大学，杭州师范大学医学院、温州医科大学等

医学院校学生教学和研究生培养工作，每年还承担大量临床、护理、药剂、检验等见实习、进修任

务。

落实双向转诊、分级诊疗制度，牵头成立浙江杭州肝病感染专科联盟，联盟成员单位涵盖杭州、

温州、绍兴、台州、金华、湖州、衢州、舟山等地；对杭州市主城区51家社区社区卫生服务中心进行

医联体协作，安排专家坐诊，并定期进行医疗查房、健康宣传、义诊、讲座。

There are key medical disciplines at provincial, municipal and hospital levels. Infectious

Diseases and Hepatology (traditional Chinese and western medicine integrated) are two key

provincial medical disciplines. Hepatology (traditional Chinese and western medicine

integrated) is the municipal medical discipline of critical importance. Infectious Diseases is a

key municipal medical discipline. Clinical Laboratory Science, Pharmacy, AIDS Diagnosis and

Treatment, Ultrasonic Diagnosis and Interventional Diagnosis are key disciplines  at the

hospital level. And Infectious Diseases Nursing,  Obstetrics and Gynecology Nursing,

Digestive Medicine, Cardiovascular Medicine, and Neurology are disciplines  intensively

supported by the hospital. Notably, The hospital’s self-made formulations have become a

major feature of liver disease treatment in China, with more than 20 products contributing

actively to the liver disease prevention and treatment in the country.

The hospital has rich clinical teaching experience and is responsible for teaching and

training programs for undergraduates and postgraduates  from Zhejiang Chinese Medicine

University, Hangzhou Normal University School of Medicine, Wenzhou Medical University,

etc. It also undertakes a large number of clinical, nursing, pharmaceutical, and laboratory

internships and advanced studies each year.

The hospital implements a two-way referral and a graded diagnosis and treatment

system. It has led to the establishment of the Hangzhou Liver Disease and Infectious

Disease Specialty Alliance, composed of member units from Hangzhou, Wenzhou, Shaoxing,

Taizhou, Jinhua, Huzhou, Quzhou, and Zhoushan. It cooperates with five community health

service centers in the main urban area of Hangzhou, arranging for expert clinics, regular

medical rounds, health publicity, and free clinics and lectures.
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Address: No.2 Hengbu Street, Liuxia Subdistrict, Xihu District, Hangzhou City, Zhejiang

Province, China

Zip Code: 310023

Tel: +86-571-86481561
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